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Protokół Nr LIX/2022 

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 31 maja 2022 roku 

 

Ad.pkt.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej otworzył LIX w bieżącej kadencji obrady sesji Rady 

Miejskiej w Stąporkowie. 

Poinformował, że w związku z obowiązującymi przepisami Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego 

i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku  

z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia 

dyrektywy 95/46/WE RODO a także art. 20 ust.1b ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (t.j. Dz.U. z 2022 r. poz. 559) obrady sesji są nagrywane oraz transmitowane na żywo.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach udział bierze 15 radnych,  

co zgodnie z ustawą czyni Radę zdolną do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Powitał Radnych, Panią Burmistrz Stąporkowa Dorotę Łukomską, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy 

oraz Sołtysów. 

Lista obecności radnych i zaproszonych na posiedzenie zostaje załączona do niniejszego protokołu  

i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.2.Przyjęcie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 

dzisiejszym radny Tomasz Kurcbart złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad z pkt. 11 ppkt. c) 

projektu uchwały w sprawie wprowadzenia świadczenia pieniężnego "Stąporkowski Bon Żłobkowy" 

dla rodzin z dzieckiem w wieku do lat 3. 

Głos zabrał radny Tomasz Kurcbart. Uzasadnił, że należy umożliwić uzyskanie świadczenia 

wszystkim rodzicom zamieszkującym w naszej gminie, którzy odprowadzają podatki do urzędu 

skarbowego w Końskich, bez względu na to, gdzie posyłają dziecko do żłobka. Powiedział, że tak,  

jak zgłaszał np. radny Jacek Trudnos w gminie są rodzice oddający dzieci do żłobka do Końskich, którzy 

także powinni świadczenie pieniężne otrzymać. Radny Tomasz Kurcbart poprosił o naniesienie 

stosownych poprawek do projektu uchwały, jego uzupełnienie oraz przedstawienie na kolejnej sesji pod 

głosowanie rady.  

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska wyjaśniła, że pomysł wnioskodawcy projektu uchwały 

polegał na tym, by środki przekazywane z podatków, które inni chcą obniżać i umarzać, pozostawały  

w gminie Stąporków. Powiedziała, że to pierwsza forma, kiedy gmina chce wspomóc szczególnie  

rodziców pracujących, w taki sposób, aby środki finansowe przekazywane na bon pozostały w gminie 

Stąporków, a dzieci korzystały ze żłobka w Stąporkowie. Burmistrz Stąporkowa wyjaśniła, że zdarzają 

się sytuacje, kiedy dzieci z terenu gminy uczęszczają do szkół poza gminą, a wówczas środki nie trafiają 

do budżetu. Dodała, że gmina kwotą ponad 9 mln zł rocznie dofinansowuje oświatę, w tym  

m.in. do wynagrodzeń nauczycieli, więc korzystne jest, aby dzieci mieszkańców czujących patriotyzm 

uczęszczały do szkół w Stąporkowie. Pani Burmistrz przytoczyła sytuację, kiedy to jedna z mieszkanek 

zawnioskowała o bon w związku z pracą poza terenem gminy, aby zapisać dziecko do żłobka  

w Końskich. Stwierdziła, że większość osób pracuje poza terenem gminy, a pomimo to ich dzieci 

uczęszczają do szkół i przedszkoli na terenie gminy, za co podziękowała. Wyjaśniła, że właśnie dzięki 

takim działaniom możliwe są podwyżki dla pracowników jednostek. Pani Burmistrz poprosiła  

o przyjęcie przedmiotowego projektu uchwały. Wyjaśniła, że gmina ma działać dla dobra mieszkańców 

oraz przedsiębiorców z terenu gminy, którzy zatrudniają naszych mieszkańców. Powiedziała, że jest  

to gest skierowany także w ich kierunku, gdyż istnieje możliwość uruchomienia kolejnych żłobków.  

Radny Jacek Trudnos powiedział, że pomysł świadczenia jest dobry, ale niestety ilość miejsc  

w żłobkach w Stąporkowie jest ograniczona, bo gdyby ta liczba była nieograniczona, albo wolnych 

miejsc byłoby więcej niż chętnych dzieci w wieku żłobkowym, wówczas sytuacja byłaby prosta. Dodał,  

że w tej chwili pojawił się problem, gdyż kilkanaścioro dzieci mogło skorzystać ze świadczenia, 

natomiast pozostałe niestety nie. Radny Jacek Trudnos stwierdził, że skoro bon skierowany jest do 

rodziców a nie do przedsiębiorców, to wszyscy powinni mieć takie same szanse, aby z niego skorzystać, 

a nie być ograniczanymi. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska podkreśliła, że to jest gest skierowany w kierunku 

rodziców pracujących i przedsiębiorców z terenu gminy Stąporków i nic nie stoi na przeszkodzie, żeby 
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takich oddziałów powstało więcej. Powiedziała, że zostało przeprowadzone rozeznanie wśród 

przedsiębiorców z terenu gminy co do zapotrzebowania na miejsca dla dzieci w wieku żłobkowym. 

Ponowiła prośbę o poparcie projektu uchwały. 

Radny Edward Mazur powiedział, że 14 miejsc dla dzieci w wieku żłobkowym to bardzo mało. 

Zaapelował do Pani Burmistrz, żeby w sytuacji dużego zapotrzebowania na miejsca w żłobkach pójść 

wzorem innych gmin, opracować projekt na pozyskanie środków zewnętrznych i wybudować żłobek 

gminny, co rozwiąże problem braku miejsc. Dodał, że w tej chwili w gminie działa żłobek prywatny  

i kolejne, które powstaną, też zapewne będą w rękach prywatnych. Poprosił o poparcie wniosku 

złożonego przez radnego Tomasza Kurcbarta. 

Radny Maciej Pokusa powiedział, że przedstawiony projekt jest pilotażowym i daje grunt  

na przyszłość. Odniósł się do wypowiedzi radnego Edwarda Mazura i powiedział, że jeżeli zaczniemy 

działania z niższego pułapu, czyli 14 miejsc, jakimi obecnie dysponuje placówka i program zadziała,  

to wówczas nic nie stoi na przeszkodzie, aby inni przedsiębiorcy poszli w ślady danej jednostki i wtedy 

problem ograniczonej liczby miejsc się rozwiąże.  

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że popiera stanowisko radnego Edwarda Mazura oraz 

Macieja Pokusy, że w związku z zapotrzebowaniem bon żłobkowy jest dobrym rozwiązaniem,  

ale rozumie także stanowisko radnego Tomasz Kurcbarta, który chce, aby świadczenie zostało 

rozszerzone na dzieci, które uczęszczają do placówek poza terenem gminy. Wyjaśnił, że na razie,  

tak jak powiedział radny Maciej Pokusa należy zrobić pierwszy krok oraz dokonać analizy, czy finanse 

gminy pozwolą na dalszą realizację inicjatywy. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag poddał pod głosowanie wniosek radnego Tomasza 

Kurcbarta o wycofanie z porządku obrad z pkt. 11 ppkt. c) projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

świadczenia pieniężnego "Stąporkowski Bon Żłobkowy" dla rodzin z dzieckiem w wieku do lat 3. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 

− za -  5 głosów 

− przeciw - 8 głosów 

− wstrzymało się - 2 głosy 

powyższy wniosek odrzuciła. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do projektu porządku obrad LIX sesji Przewodniczący 

Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 

− za -  14 głosów 

− przeciw - 0 głosów 

− wstrzymało się - 1 głos 

przyjęła porządek obrad z LIX sesji. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad. pkt. 3. Przyjęcie protokołu z LVI, LVII i LVIII sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż projekty protokołów z poprzednich sesji zostały 

przesłane Radnym drogą mailową oraz wyłożone w biurze Rady Miejskiej. 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z LVI sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− za -  14 głosów 

− przeciw - 0 głosów 

− wstrzymało się - 1 głos 

przyjęła protokół z LVI sesji. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z LVII sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. 
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Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− za -  13 głosów 

− przeciw - 0 głosów 

− wstrzymało się - 2 głosy 

przyjęła protokół z LVII sesji. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z LVIII sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− za -  13 głosów 

− przeciw - 0 głosów 

− wstrzymało się - 2 głosy 

przyjęła protokół z LVIII sesji. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.4.  Informacja Przewodniczącego z działaniach  między sesjami.   

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Chrzan odczytał informację Przewodniczącego                  

o działaniach między sesjami, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.pkt.5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska na wstępie wypowiedzi podziękowała wszystkim,  

a w szczególności sołtysom za przybycie na sesję po długiej przerwie związanej z obostrzeniami 

spowodowanymi pandemią COVID. Podkreśliła, że mimo pandemii i obostrzeń sołtysi znajdowali czas, 

by przyjść do Urzędu lub telefonicznie reprezentować mieszkańców, co przynosi efekty. Pani Burmistrz 

poinformowała, że gmina pozyskuje środki zewnętrzne i wykonuje remonty. Dodała, że udaje się 

pozyskać rekordowe środki. Podziękowała w szczególności sołtysom, radom sołeckim i mieszkańcom.  

Podziękowała także radnym za wsparcie i za skuteczną współpracę dla dobra mieszkańców gminy  

Stąporków. Dodała, że podziękowania należą się również pracownikom Urzędu i jednostek podległych 

za wykonywanie rzetelnej pracy. Pani Burmistrz przypomniała, że gmina pozyskuje ogromne środki  

i jednocześnie jest też jedną z najmniej zadłużonych. Powiedziała, że zadłużenie na koniec roku 

wyniesie jedynie 3 mln 100 tys. zł, co oznacza, że jesteśmy w stanie inwestować. Zwróciła uwagę na 

fakt, że większym problemem, tak jak dla każdej gminy będą dochody bieżące oraz utrzymanie 

właściwych wskaźników. Pani Burmistrz powiedziała, że dochody bieżące osiągamy  z podatków  

i każda decyzja o obniżeniu podatków będzie wiązała się z tym, że gmina będzie zmuszona  

do zmniejszania etatów pracownikom urzędu i jednostek podległych. Stwierdziła, że populistyczne 

zwalnianie z podatków, powoduje, że nie ma środków finansowych na wydatki bieżące, np. pensje  

i opłaty za prąd. Wyjaśniła, że nie chciałaby, aby po propagandowym działaniu, kiedy mówi się  

o podjęciu decyzji o zmniejszeniu podatków, gmina została zmuszona do wyłączenia oświetlenia 

ulicznego o północy i zmniejszenia liczby etatów pracowniczych. Burmistrz Stąporkowa Dorota 

Łukomska powiedziała o kolejnym sukcesie i pozyskaniu rekordowych środków rządowych  

w wysokości prawie 6 milionów złotych na budowę i remonty dróg gminnych. Podkreśliła,  

że otrzymaliśmy również środki rządowe na modernizację oświetlenia ulicznego w całej gminie. 

Dodała, że być może w tym przypadku będzie możliwa także budowa brakującego oświetlenia, co przy 

sporządzaniu dokumentacji do przetargu zostanie ustalone. Poinformowała, że podpisano umowę  

na dofinansowanie ze środków RPO na zadanie związane z termomodernizacją budynku szkoły  

w Krasnej oraz budynku Publicznego Przedszkola w Stąporkowie, gdzie udało się pozyskać  

aż 3,5 miliona zł. Pani Burmistrz wyjaśniła, że gmina otrzymała również z Lasów Państwowych środki 

na remont drogi w Smarkowie, która zostanie wyremontowana w tym roku. Powiedziała, że podpisano 

umowę z ŚBRR o dofinansowanie zadania w ramach infrastruktury rekreacyjnej w gminie Stąporków, 

gdzie wysokość pozyskanych środków wyniesie ponad 86 tysięcy i zostaną przeznaczone na rozbudowę 

placu zabaw w Hucisku i Wielkiej Wsi. Poinformowała, że pozyskano dofinansowanie na rozbudowę 

sali gimnastycznej przy Publicznej Szkole Podstawowej Nr 1 w Stąporkowie wraz z budową siłowni 

zewnętrznej, ale wykonawca, który wygrał przetarg na kwotę 4 mln 300 tysięcy zł nie podpisał umowy, 
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a kolejna oferta opiewa na kwotę 6 mln zł. Pani Burmistrz poinformowała, że w związku z tym prosiła 

radnych o podjęcie decyzji, czy gmina powinna zabezpieczyć kwotę o 1 mln zł większą, od obecnie 

zabezpieczonej, czyli 5 mln zł, czy ogłaszać kolejny raz przetarg. Wyjaśniła, że czeka na opinię radnych 

i w sytuacji, gdy podejmą decyzję, aby ogłaszać kolejny przetarg, to zostanie ogłoszony, a jeżeli 

zadecydują, aby dofinansować inwestycję kwotą 1 mln zł, to zobowiązuje się do złożenia wniosku  

i zabezpieczenia środków na kolejną ofertę. W dalszej części wypowiedzi Burmistrz Stąporkowa 

powiedziała, że niestety nie udało się pozyskać środków zewnętrznych na remont MGOKiS  

w Stąporkowie, dlatego w proponowanym projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

zostały zabezpieczone pieniądze na dalszy remont. Poinformowała o złożeniu wniosku  

o dofinansowanie ze środków PROW na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków oraz budowę 

odcinka sieci wodociągowej na terenie gminy Stąporków i zakup wozu asenizacyjnego, a wysokość 

wnioskowanego wsparcia wynosi ponad 4 mln zł. Dodała, że przeprowadzono procedurę o udzielenie 

zamówienia publicznego, podpisano umowę na przebudowę świetlicy wiejskiej w Świerczowie oraz na 

nadzór inwestorski nad przedmiotowym zadaniem, a obecnie w obiekcie trwa remont. Poinformowała, 

że na zadanie również pozyskano środki zewnętrzne. Pani Burmistrz powiedziała, że wszczęto 

postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na budowę budynku użyteczności kulturalno- 

społecznej wraz z zagospodarowaniem terenu oraz istniejącego budynku w Niekłaniu. Dodała, że na ten 

cel również  pozyskano środki rządowe. Poinformowała, że gmina przygotowuje się do przebudowy 

drogi wewnętrznej między ul. Słowackiego a ul. Konopnickiej w Stąporkowie. Poinformowała,  

że uzyskano zgodę Starostwa Powiatowego na realizację następujących zadań: budowa budynku wraz 

z siłownią zewnętrzną w Wólce Plebańskiej, budowa i rozbudowa istniejącego placu zabaw wraz  

z siłownią Wielkiej Wsi,  w Lelitkowie i Furmanowie. Przypomniała o budowie sali gimnastycznej przy 

szkole w Krasnej, na co również gmina pozyskała zewnętrzne. W dalszej części Pani Burmistrz 

odczytała zarządzenia wydane  w okresie międzysesyjnym. Poinformowała, że została wypowiedziana 

umowa użyczenia dzierżawcy działki gminnej w sołectwie Mokra. 

Radny Edward Mazur poprosił o dopilnowanie, aby zarządzenia ukazywały się w Biuletynie 

Informacji Publicznej na bieżąco. Dodał, że zarządzenia wydane 1 kwietnia br. ukazały się dopiero  

16 maja br., czyli z ponad miesięcznym opóźnieniem.  

Burmistrz Stąporkowa odnosząc się do wypowiedzi radnego Edwarda Mazura poinformowała,  

że w dniu dzisiejszym Sekretarz Gminy poprosi o pisemne wyjaśnienia w tej sprawie pracowników 

merytorycznych. 

Ad.pkt.6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w gminie Stąporków za 2021 r. 

Przewodniczący Jacek Kołodziej poinformował, że Radni są w posiadaniu przedmiotowego 

sprawozdania, które było przedmiotem analizy Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej  

w Stąporkowie, która odbyła się w dniu 28 kwietnia br.  

W związku z brakiem uwag i pytań poddał sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

za 2021 r. pod głosowanie. 

Rada Miejska w Stąporkowie w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła 

sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2021 r.  

W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad. pkt.7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy Stąporków  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2021 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Radni są w posiadaniu przedmiotowego 

sprawozdania, które Burmistrz był zobligowany przedłożyć Radzie Miejskiej. 

W związku z brakiem uwag i pytań poddał sprawozdanie pod głosowanie. 

Rada Miejska w Stąporkowie w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła 

sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Stąporków z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2021 r. 

W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych. 
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Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.8. Odczytanie informacji Burmistrza Stąporkowa w sprawie konsultacji społecznych  

z mieszkańcami Murawek (część wsi Wólka Plebańska) na temat ustalenia urzędowej nazwy 

miejscowości – „Murawki”. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys odczytał informację Burmistrza  w sprawie konsultacji społecznych  

z mieszkańcami Murawek (część wsi Wólka Plebańska) na temat ustalenia urzędowej nazwy 

miejscowości – „Murawki”, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radni do odczytanej informacji pytań uwag nie wnieśli. 

Ad.pkt.9. Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2021. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Radni są w posiadaniu oceny zasobów pomocy 

społecznej za 2021 r., którą Miejsko Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej był zobligowany przedłożyć 

Radzie Miejskiej. 

W związku z brakiem uwag i pytań poddał ją pod głosowanie. 

Rada Miejska w Stąporkowie w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła Ocenę 

zasobów pomocy społecznej za rok 2021.  

W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.10. Ocena funkcjonowania Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Stąporkowie za 2021 r. 

Członek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Stąporkowie Jakub Dajczer odczytał protokół 

Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonej w MGOPS w Stąporkowie, który stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu.  

Radni do przedstawionego protokołu z kontroli Komisji Rewizyjnej uwag nie wnieśli.  

Ad.pkt.11.Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż projekty uchwał pozytywnie zaopiniowane  

co do zgodności z prawem zostały omówione na posiedzeniu wspólnym komisji Rady Miejskiej  

a ponieważ radni mają je przed sobą, nie zachodzi potrzeba odczytywania. 

Ad.pkt.11.ppkt a) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności Komisji stałych 

Rady Miejskiej w Stąporkowie za rok 2021. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr LIX/400/2022 

w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności Komisji stałych Rady Miejskiej w Stąporkowie  

za rok, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.11.ppkt b) Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia planu nadzoru nad żłobkami, 

klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami w zakresie warunków i jakości świadczonej 

opieki. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr LIX/401/2022 

w sprawie wprowadzenia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi 

opiekunami w zakresie warunków i jakości świadczonej opieki, która stanowi integralną część 

niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.11.ppkt c) Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia świadczenia pieniężnego 

"Stąporkowski Bon Żłobkowy" dla rodzin z dzieckiem w wieku do lat 3. 

Przewodniczący Jacek Kołodziej poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji, a także przy 

przyjmowaniu porządku obrad sesji projekt uchwały został szczegółowo omówiony. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− za -  14 głosów 
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− przeciw - 0 głosów 

− wstrzymało się - 1 głos 

podjęła uchwałę Nr LIX/402/2022 w sprawie wprowadzenia świadczenia pieniężnego 

"Stąporkowski Bon Żłobkowy" dla rodzin z dzieckiem w wieku do lat 3, która stanowi integralną 

część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.11.ppkt d) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stąporków na lata 2022-2026. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr LIX/403/2022 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2022-2026,  

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.11.ppkt e) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Stąporków na 2022 rok. 

Przewodniczący Jacek Kołodziej poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji zostały złożone 

do przedmiotowego projektu uchwały dwa wnioski, tj. wniosek Radnego Edwarda Mazura i wniosek 

Radnego Tomasza Kurcbarta. Poprosił wnioskodawców o ich przedstawienie. 

Radny Edward Mazur przedstawił wniosek w sprawie zmiany w zakresie wysokości dotacji 

wynoszącej 1 mln 500 tys. zł dla MGOKiS Stąporków dotyczący przeznaczenia kwoty 1 mln zł  

na budowę sali gimnastycznej przy PSP Nr 1 w Stąporkowie. 

Radny Tomasz Kurcbart przedstawił wniosek w sprawie zmiany w zakresie wysokości dotacji 

wynoszącej 1 mln 500 tys. zł dla MGOKiS Stąporków, który dotyczył przeznaczenia kwoty 100 tys. zł 

na zakup samochodu służącego do przewozu osób niepełnosprawnych. Przypomniał, że wielokrotnie 

zgłaszał, że taki samochód jest potrzebny. Radny poinformował, że zapewniano, że gdy pojawią się 

wolne środki, wówczas będzie można samochód zakupić. Wspomniał, że wiele osób w Stąporkowie 

porusza się na wózkach inwalidzkich i nie może np. dotrzeć do przychodni. Powiedział, że w ośrodku 

zdrowia w Niekłaniu nie ma lekarza, a pacjenci z tamtych terenów nie mają możliwości, aby dotrzeć  

do Stąporkowa. Radny Tomasz Kurcbart podkreślił, że taki pojazd jest w gminie potrzebny. 

Radny Łukasz Świerczyński odniósł się do wniosku Edwarda Mazura i również poprosił  

o przesunięcie środków na budowę sali gimnastycznej, aby sfinalizować umowę z wykonawcą. 

Wyjaśnił, że unieważniając przetarg i ogłaszając kolejny nie wiadomo, jakie będą nowe stawki i czy 

zabezpieczone środki wystarczą z uwagi na galopujące ceny.  

Pani Burmistrz Dorota Łukomska odniosła się do wniosku w sprawie zakupu samochodu służącego 

do przewozu osób niepełnosprawnych. Powiedziała, że pomimo wielu rozmów do dziś brakuje do niego 

szczegółów dotyczących, m.in. odpowiedzialności za wóz oraz informacji, jakiej jednostce byłby 

przypisany. Wyjaśniła, że w kwestii transportu osób niepełnosprawnych w dotarciu do przychodni 

pomaga transport medyczny, z którego można skorzystać. Pani Burmistrz uznała, że pomysł zakupu 

samochodu do przewozu niepełnosprawnych jest dobry, tylko jest w nim dużo niewiadomych,  

np. wysokość kosztów utrzymania, które powinny znaleźć się w budżecie. Powiedziała, że najłatwiej 

jest wydawać środki i umarzać należności, ale skąd wziąć dochody i pomyśleć, skąd później będziemy 

je czerpać, o tym nikt nie myśli. W dalszej części wypowiedzi odniosła się do tematu SP ZOZ  

w Stąporkowie. Powiedziała, że rzadko który ośrodek ma tak liczny personel lekarski, co jest zasługą 

Pani Dyrektor Jolanty Wróblewskiej - Więcek, za co należą jej się podziękowania. Dodała, że gmina 

posiada ośrodki ościenne, a Przewodniczący Jacek Kołodziej, Radna Barbara Zamachowska i Radny 

Maciej Pokusa pomagają w poszukiwaniu lekarza do ośrodka zdrowia w Niekłaniu. W dalszej części 

wypowiedzi odniosła się do wniosku w sprawie dofinasowania budowy sali gimnastycznej w Publicznej 

Szkole Podstawowej Nr 1 w Stąporkowie, z którym wystąpiła do radnych. Poprosiła o przyjęcie uchwały 

w takiej postaci, w jakiej została przez wnioskodawcę przygotowana. Powiedziała, że jeżeli radni 

zdecydują, żeby jednak nie ogłaszać przetargu, to zobowiązuje się do zwołania sesji w najbliższym 

terminie i do zabezpieczania środków. Burmistrz Stąporkowa podkreśliła, że czeka na decyzję, czy 

ogłaszać przetarg, czy wykonywać inwestycję. W kwestii ogłoszenia przetargu powiedziała, że mogą 
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zdarzyć się różne sytuacje. Wyjaśniła, że być może osoba, która dotychczas nie podpisała umowy będzie 

startować kolejny raz i przedstawić najtańszą ofertę, a wówczas osoby, których nazwisk nie chce 

wymieniać będą mówić, że wszystko już było ustalone. Powiedziała, że dlatego właśnie chce,  

aby decyzja została podjęta większością głosów. Pani Burmistrz przekazała, że czeka na decyzję,  

czy ogłaszamy nowy przetarg, czy też podpisujemy umowę z drugim wykonawcą z listy. Podkreśliła, 

że zobowiązała się do zabezpieczenia środków zanim został złożony wniosek i słowa dotrzyma. 

Przypomniała, że jeżeli radni podejmą decyzję o podjęciu współpracy z drugim wykonawcą, to zostanie 

zawarta umowa na kwotę 6 mln zł. Ponownie poprosiła o przyjęcie uchwały. Pani Burmistrz przekazała, 

że z uwagi na złożony wniosek i zobowiązanie w ciągu w najbliższych dni zostanie zwołana sesja  

i zabezpieczone środki na budowę sali gimnastycznej przy Publicznej Szkole Podstawowej Nr 1  

w Stąporkowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej powrócił do sprawy lekarza w ośrodku zdrowia  

w Niekłaniu. Wyjaśnił, że na ostatnim posiedzeniu komisji SPZOZ- u Pani Dyrektor zaproponowała, 

aby jeden dzień w tygodniu pacjenci z innych miejscowości byli dowożeni do przychodni. Podkreślił, 

że nad problemem trzeba się pochylić i znaleźć wyjście z sytuacji, która już długo trwa. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag w dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod 

głosowanie wniosek radnego Edwarda Mazura. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 

− za -  6 głosów 

− przeciw - 8 głosów 

− wstrzymało się - 1 głos 

powyższy wniosek odrzuciła. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag w dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod 

głosowanie wniosek radnego Tomasza Kurcbarta. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 

− za -  6 głosów 

− przeciw - 8 głosów 

− wstrzymało się - 1 głos 

powyższy wniosek odrzuciła. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Radny Edward Mazur zwrócił się do Skarbnika Gminy z zapytaniem, czy zauważył, że podczas sesji 

w dniu 4 maja br. odbyło się głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian budżecie gminy  

na 2022 rok. Poinformował, że znalazł się tam błąd, ponieważ zostały przedstawione dwa załączniki 

wydatków, a nie ma załącznika dochodów. Dodał, że taki dokument został przesłany 

do Regionalnej Izby Obrachunkowej i do Wojewody Świętokrzyskiego oraz został opublikowany  

w BIP i nikt pomyłki nie zauważył. Powiedział także, że 4 maja br. odbyła się sesja i wtedy również, 

zostało wydane zarządzenie nr 52, gdzie w dochodach w dziale 754 „Bezpieczeństwo publiczne  

i ochrona przeciwpożarowa” wskazano w dochodach kwotę 165 tys. 440 zł, a w wydatkach, w tym 

samym dziale ta kwota została wydatkowana. Radny poprosił o wyjaśnienie, skąd pochodzą te środki  

i na co zostały wydane, bo w zarządzeniu tego nie ujęto. 

Skarbnik Gminy Wojciech Dudzic odniósł się do wypowiedzi radnego Edwarda Mazura w kwestii 

błędu w uchwale i wyjaśnił, że błąd w załączniku zauważył i kontaktował się z Regionalną Izbą 

Obrachunkową w tej sprawie. Poinformował, że w dzisiejszej uchwale w sprawie zmian w budżecie 

gminy Stąporków na 2022 rok pomyłka została skorygowana. Z kolei w kwestii wydatków 

przedstawionych w zarządzeniu nr 52 Skarbnik Gminy wyjaśnił radnemu, że są to środki z budżetu 

Wojewody Świętokrzyskiego przeznaczone na pomoc i wyżywienie mieszkańców Ukrainy.  

Radny Edward Mazur podziękował Skarbnikowi Gminy za udzielenie wyjaśnień dotyczących  

wydatkowania środków i poprosił, aby w przyszłości przedstawiać skąd pieniądze przychodzą i na co 

są wydatkowane. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 
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Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− za -  11 głosów 

− przeciw - 0 głosów 

− wstrzymało się - 4 głosy 

podjęła uchwałę Nr LIX/404/2022 w sprawie zmian w budżecie gminy Stąporków na 2022 rok, 

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.11.ppkt f) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska  

dla Gminy Stąporków na lata 2022-2025 z perspektywą do 2029 roku wraz z prognozą 

oddziaływania na środowisko. 

Głos w dyskusji zabrali: 

Radny Jakub Dajczer wyjaśnił na stronie 86 „Programu Ochrony Środowiska” znalazła się informacja, 

że Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, jako Instytucja Wdrażająca wiele 

programów finansowanych ze środków zagranicznych, zgodnie z przyjętą strategią działania na lata 

2017-2020 będzie dysponował w perspektywie do 2023 r. środkami zagranicznymi o wartości 

przekraczającej 20 mld zł. Zapytał, czy do tej pory udało się pozyskać środki finansowe na inwestycje 

takie jak, np. budowa ścieżki rowerowej, czy też środki dla OSP. Poprosił o wyjaśnienie, czy dotychczas 

składano wnioski na pozyskanie środków z tej perspektywy oraz czy gmina planuje z takimi wnioskami 

występować. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska poinformowała, że w sytuacji, gdy gmina spełnia kryteria 

do złożenia wniosków, wówczas je składa a ponad to, jest także przygotowana na nowe nabory 

dotyczące, m. in. ścieżek rowerowych, z uwagi na to, że jest wpisana na wyznaczony szlak Euro Velo 

11. Dodała, że gmina liczy na sfinansowanie ścieżki rowerowej, ale będzie opracowywać także kolejne 

wnioski. Pani Burmistrz wyjaśniła, że jeżeli zostanie ogłoszony nabór m. in. na budowę tężni, czy 

ścieżek uzdrowiskowych, to w związku z powstającym obszarem uzdrowiskowym zostaną 

przygotowane i złożone stosowne wnioski związane z naturą i ochroną środowiska. Wyraziła nadzieję, 

że uda się w związku z tym przebudować także budynek w Czarnej. Przypomniała, że gmina stara się 

po raz kolejny o przejęcie zbiornika wodnego na ul. Miłej w Stąporkowie, na który w ramach 

najbliższych naborów także zostaną złożone wnioski.  

Radny Edward Mazur poprosił o udzielenie odpowiedzi, kto przygotowywał program, czy byli  

to pracownicy gminy, czy osoby z zewnątrz. Poinformował, że na stronie 41 programu jest omówiona 

sieć kanalizacyjna oraz przedstawiona informacja, że na terenie gminy Stąporków są zlokalizowane  

3 oczyszczalnie ścieków. Zapytał, czy może wiedzieć, gdzie one są zlokalizowane? Radny Edward 

Mazur wyjaśnił, że w tabeli zostały przedstawione informacje, że w gminie wykonano 27,1 km czynnej 

sieci kanalizacyjnej, co stanowi jedynie 29,6% skanalizowania gminy, czyli bardzo mało. W dalszej 

części wypowiedzi odniósł się do spotkania radnych podczas wspólnego posiedzenia komisji Rady 

Miejskiej z mieszkankami ul. Piłsudskiego w Stąporkowie, które przedstawiły o informacje o stacji 

zrzutu ścieków. Wyjaśnił, że podczas dyskusji Panie przyznały, że zostały wprowadzone w błąd  

w kwestii, że to radni podjęli decyzję o lokalizacji zlewni ścieków na ul. Piłsudskiego w Stąporkowie. 

Radny Edward Mazur podkreślił, że radni takiej decyzji nie podejmowali. Powiedział, że być może 

decyzje podjął dyrektor lub ktoś dyrektorowi kazał w tym miejscu zlewnię zrobić. Prosił, aby takimi 

informacjami nie wprowadzać mieszkańców w błąd. Powiedział, że Panie skarżyły się, że złożyli 

petycje w ubiegłym roku i jeszcze do tej pory nikt im na nią nie odpowiedział. 

Radna Elżbieta Kołodziej wyjaśniła, że Program Ochrony Środowiska dla Gminy Stąporków na lata 

2022-2025 z perspektywą do 2029 roku wraz z prognozą oddziaływania na środowisko został 

opracowany przez Świętokrzyskie Centrum Fundacji Rozwoju Demokracji Lokalnej w Kielcach przy 

współpracy pracowników Urzędu Miejskiego, co zostało wskazane na stronie 5 dokumentu. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska poinformowała, że gmina składa wnioski  

i pozyskuje środki zewnętrzne na realizację kanalizacji sanitarnej. Wyjaśniła, że w ostatnim czasie udało 

się wybudować duży obszar dla kanalizacji, a obecnie gmina przygotowuje dokumentacje dla budowy 

kanalizacji w Gosaniu i Czarnieckiej Górze. Pani Burmistrz powiedziała, że złożono wniosek na budowę 

kanalizacji na kwotę ponad 26 mln zł, ale niestety środków nie udało się pozyskać. Podkreśliła,  

że gmina Stąporków nie wyróżnia się na tle innych gmin poziomem skanalizowania. Zapewniła,  

że chce wybudować kolejne sieci kanalizacyjne i ma nadzieję, że otrzymamy kolejne środki zewnętrzne 
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w związku ze złożonym trzecim wnioskiem, m.in. na kanalizację i zakup sprzętu - wozu asenizacyjnego 

dla ZGKiM. Pani Burmistrz wyjaśniła, że gmina buduje sale gimnastyczne, które będą generować 

koszty, a dzisiaj dodatkowo został przedstawiony wniosek o budowę żłobka. Powiedziała,  

że łatwo jest o wszystkim mówić, ale ci którzy mówią najwięcej to pewnego rodzaju hipokryci 

prowadzący działanie destrukcyjne dla gminy, bo z jednej strony mówi się, aby umarzać podatki, co jest 

populistyczne, tylko że na utrzymanie wszystkiego gmina będzie potrzebować środków pochodzących 

z podatków. Dodała, że oczywiście możemy budować, bo gminę stać, aby wybudować w każdym 

sołectwie, np. świetlicę, remizę, czy żłobek, ale trzeba pomyśleć o zasobach ludzkich oraz o pieniądzach 

na utrzymanie tych osób, a na to już nie będzie stać każdej gminy, bo będzie brakować dochodów 

bieżących pochodzących z podatków. Pani Burmistrz powiedziała, że wierzy w odpowiedzialność  

i dojrzałość w podejmowaniu decyzji dla dobra gminy Stąporków, bo nie chciałaby,  

aby przedstawiane populistyczne propozycje spowodowały destrukcję dla budżetu. Podkreśliła,  

że w gminie świetnie się dzieje, bo pozyskujemy dużo środków zewnętrznych i budujemy. 

Przypomniała, że została obiecana realizacja sali gimnastycznej w Krasnej, przy Publicznej Szkole 

Podstawowej Nr 1 w Stąporkowie i budynek w Niekłaniu, co jest realne do wykonania, jeżeli 

podpiszemy kolejną umowę. Burmistrz Stąporkowa dodała, że niestety osoby, które powinny działać 

dla dobra wspólnoty samorządowej podejmują populistyczne i destrukcyjne decyzje. Wyjaśniła, że brak 

dochodów bieżących powoduje destrukcje dla budżetu gminy, a władze są  po to, aby dbać o dochody  

i dbać o bezpieczeństwo mieszkańców. Powiedziała, że z dochodów bieżących wydatkujemy 

oświetlenie uliczne, wynagrodzenia dla nauczycieli i pracowników. Pani Burmistrz zapewniła, że nie 

chciałaby, aby mieszkańcy pracujący w gminie Stąporków przez decyzje niektórych osób cierpiały.   

Radny Edward Mazur powiedział, że przedstawiony dokument jest obszerny i można nad nim 

dyskutować. Wyjaśnił, że nie otrzymał odpowiedzi na temat lokalizacji oczyszczalni ścieków, o których 

jest mowa w omawianym dokumencie. Odniósł się też do wypowiedzi Pani Burmistrz i stwierdził,  

że nie wie do kogo w tej chwili mówiła, ale podejmuje dyskusję na temat innych uchwał, kiedy w danym 

punkcie porządku obrad trwa omawianie programu ochrony środowiska.  

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr LIX/405/2022 

w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Stąporków na lata 2022-2025  

z perspektywą do 2029 roku wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, która stanowi 

integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.11.ppkt g) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie naprawy uchwał           

antysmogowych i programu ochrony powietrza. 

Głos zabrał radny Edward Mazur. Odniósł się do złożonej petycji dotyczącej uchwał antysmogowych. 

Wyjaśnił, że w Urzędzie Wojewódzkim w Kielcach radni podjęli decyzję, aby uniemożliwić ogrzewanie 

nawet drewnem od 2026 roku. Powiedział, że nie wszystkich mieszkańców stać na ekologiczne 

ogrzewanie domów i w związku z tym popiera dwie grupy, które złożyły petycje w sprawie możliwości 

opalania drewnem. Radny stwierdził, że jak tak dalej będzie, to ludzie będą palić tym, co będzie 

możliwe, np. oponami. Poinformował, że w związku z tym złożone petycje należy uznać za zasadne. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− za -  9 głosów 

− przeciw - 1 głos 

− wstrzymało się - 5 głosów 

podjęła uchwałę Nr LIX/406/2022 w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie naprawy uchwał 

antysmogowych i programu ochrony powietrza, która stanowi integralną część niniejszego 

protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.11.ppkt h) Projekt uchwały w sprawie likwidacji przystanku komunikacyjnego Wielka 

Wieś/I/01. 
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W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr LIX/407/2022 

w sprawie likwidacji przystanku komunikacyjnego Wielka Wieś/I/01 w Wielkiej Wsi,  

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.11.ppkt i) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonej w miejscowości Błaszków. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− za -  13 głosów 

− przeciw - 0 głosów 

− wstrzymało się - 2 głosy 

podjęła uchwałę Nr LIX/408/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonej w miejscowości Błaszków, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.11.ppkt j) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/218/2020 Rady Miejskiej 

w Stąporkowie z dnia 3 listopada 2020 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

od nieruchomości oraz określenia inkasentów i stawek za inkaso podatku od nieruchomości, 

rolnego i leśnego. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− za -  7 głosów 

− przeciw - 8 głosów 

− wstrzymało się - 0 głosów 

projekt uchwały odrzuciła. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.11.ppkt k) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

Radny Edward Mazur zaapelował o przyjęcie powyższego projektu uchwały. Przypomniał, że Rada 

Miejska obniżyła stawki podatku od środków transportowych dla autobusów i busów. Poprosił,  

aby zwrócić także uwagę na samochody ciężarowe, których właściciele płacą wysokie podatki.  

Z uwagi na wzrost cen paliwa i innych opłat zaapelował do radnych, aby zagłosowali za przyjęciem 

projektu uchwały i obniżką stawek. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

− za -  7 głosów 

− przeciw - 8 głosów 

− wstrzymało się - 0 głosów 

projekt uchwały odrzuciła. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.12. Sprawy różne. 

Głos w dyskusji zabrali: 

Radny Łukasz Świerczyński zabrał głos na temat zapadniętego chodnika przy ul. Juliusza Słowackiego 

7, który jest głównym ciągiem pieszym wzdłuż ul. Słowackiego. Dodał, że przede wszystkim 

przemieszczają się nim rodzice prowadzący dzieci do przedszkola. Poprosił o dokonanie naprawy. 

Kolejną sprawą, o której wspomniał radny jest ławka zlokalizowana pomiędzy ul. Mickiewicza 2 bliżej 
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ul.1000- lecia w Stąporkowie, w której są spróchniałe deski. W imieniu mieszkańców poprosił o jej 

naprawienie. W dalszej części wypowiedzi odniósł się do wykonywanego w roku ubiegłym utwardzenia 

miejsc postojowych przy ul. Stefana Żeromskiego. Wyjaśnił, że  przy większych ulewach piach wraz  

z wodą opadową spływa ze skarpy, w związku z tym poprosił o jej wzmocnienie. 

Radny Edward Mazur zapytał Pani Burmistrz, dlaczego został wykonany remont tylko jednej części 

budynku Urzędu Miejskiego, a druga została zostawiona, jakby to nie był nasz budynek. W dalszej 

części wypowiedzi odniósł się do tematu windy. W imieniu osób niepełnosprawnych poprosił  

o wykonanie podjazdu dla wózków inwalidzkich tuż przy wejściu do windy. Dodał, że osoby chore,  

aby skorzystać z urządzenia muszą prosić o pomoc.  Przypomniał, że już kilka lat temu zwracał uwagę, 

że jest taki problem. Radny Edward Mazur zapytał, czy została podjęta uchwała, bo sobie tego nie 

przypomina, w sprawie wyburzenia budynku remizy w Niekłaniu. Powiedział, że była podjęta uchwała 

na temat wyburzenia budynku zabytkowego, na co nie zgodził się konserwator zabytków. Poprosił  

o wyjaśnienie, jaki jest sens wyburzania budynku, który poza koniecznością naprawy dachu jest  

w dobrym stanie. Wyjaśnił, że po analizie dokumentów w tej sprawie wnioskować można,  

że w nowym budynku strażacy będą mieli do dyspozycji mniejsze pomieszczenie, niż dotychczas.  

W dalszej części wypowiedzi radny Edward Mazur zwrócił się do Skarbnika Gminy. Poprosił  

o sprawdzenie poprawności uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych, która jego 

zdaniem zawiera błędy, gdyż stawki oszacowano dla radnych gminy liczącej ponad  

100 tys. mieszkańców, a tymczasem nasza gmina liczy mnie niż 100 tys. mieszkańców.  

Odpowiedzi na pytania udzieliła Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska. Radnemu Łukaszowi 

Świerczyńskiemu powiedziała, że zgłaszane przez niego problemy zostaną przekazane do ZGKiM. 

Zapytała Radnego Edwarda Mazura, gdzie był jak przeprowadzano remont i mówiono, że będzie 

remontować budynek etapami. Powiedziała, że pytania kierowane przez radnego nie służą niczemu 

dobremu, że nie docenia tego, co robią pracownicy urzędu i jednostek podległych oraz tego, że gmina 

pozyskuje środki i otrzymuje pomoc z zewnątrz. Pani Burmistrz stwierdziła, że radny nie docenia,  

że to gmina Stąporków przoduje pod względem inwestycji i że jest jedną z najmniej zadłużonych gmin. 

Powiedziała, że jej zdaniem zadaniem radnego, który mówi, aby środki wydawać przy zerowym 

dochodzie jest destrukcja. Odniosła się do jego wypowiedzi, kiedy mówił, aby z jednej strony pomagać 

przedsiębiorcom, a z drugiej strony mówił, żeby gmina sama wybudowała żłobek. Wyjaśniła, że był 

pomysł, że to gmina miała otworzyć żłobek, ale w związku z tym, że na rynku działa przedsiębiorca, 

który prowadzi żłobek, to gmina nie otworzy nowego z uwagi na to, żeby nasi mieszkańcy zatrudnieni 

u tego przedsiębiorcy nie stracili pracy. Powiedziała, że takie działanie to hipokryzja, gdyż jednocześnie 

mówi się, żeby jednym pomagać, a w tym samym czasie, żeby innym nie pomagać. Burmistrz Dorota 

Łukomska powiedziała, że gmina wychodzi naprzeciw oczekiwaniom przedsiębiorców, a w działaniu 

musi być logika. W dalszej części wypowiedzi Pani Burmistrz wyjaśniła, że winda została 

zamontowana, aby mogły z niej korzystać osoby starsze oraz niepełnosprawne ruchowo. Przypomniała, 

że Radny Edward Mazur w dniu dzisiejszym głosował przeciwko dochodom gminy,  

a jednocześnie zgłaszał propozycje wydatków. Poprosiła, aby następnym razem podając propozycje 

wydatków radny, jednocześnie podał źródło finansowania. Pani Burmistrz powiedziała, że w biuletynie 

wspólnie z sołtysami i większością zaangażowanych radnych zapisali i zobowiązali się do wykonania 

inwestycji, które zostaną realizowane. Burmistrz Dorota Łukomska podziękowała radnym,  

że zagłosowali za przekazaniem kwoty 75 tysięcy zł brakującej do zakupu nowego wozu strażackiego. 

Dodała, że staż pożarna w Stąporkowie jest już po rozstrzygniętym przetargu,  

w związku z czym zabrakło 75 tys. zł. Wyjaśniła, że łącznie gmina na zakup wozu przekaże 500 tys. zł. 

Poinformowała, że poprzednio złożyła wniosek do wojewódzkiej PSP, gdzie udało się pozyskać 

dodatkową kwotę 400 tys. zł ze środków MSWiA na zakup wozu strażackiego dla Stąporkowa. Pani 

Burmistrz o zwróciła się do Radnego Edwarda Mazura i poprosiła, aby pokazał uchwałę na temat tego, 

że gmina będzie cokolwiek burzyła. 

Radny Edward Mazur poprosił o udzielenie głosu w celu odniesienia się do wypowiedzi Pani 

Burmistrz. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zabranie głosu następnego w kolejności radnego Jakuba 

Dajczera, który w imieniu własnym i Pani Sołtys miejscowości Janów podziękował za remont drogi 

gminnej. Poprosił o posprzątanie terenu przy ośrodkach wczasowych w Czarnieckiej Górze,  

tj. Zosieńka, i WAKO oraz ustawienie ławek przekazanych do konserwacji, które zlokalizowane były 

przy ośrodkach WAKO i Oksana. 
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Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska odniosła się do remontu drogi w Janowie. Powiedziała,  

że podziękowania się należą mieszkańcom, Pani Sołtys i radnemu Jakubowi Dajczerowi, bo to oni 

zabiegali o drogę i dzięki dobrej współpracy rozpoczęto remont odcinka, który stanowi połączenie  

z ponad 2,5 km odcinkiem drogi powiatowej. Przypomniała spotkanie w miejscowości Czarna, które 

zorganizowała Pani Sołtys z Radnym Jakubem Dajczerem, na którym wspólnie poprosili Posła Mariusza 

Goska o pomoc pozyskaniu środków finansowych na inwestycję. Podkreśliła, że należy współpracować 

w celu osiągnięcia konsensusu, a odcinek o długości 2, 6 km to wspólne dzieło, na które mieszkańcy 

długo czekali. Pani Burmistrz podziękowała wszystkim za współpracę. W kwestii ławek 

poinformowała, że zostały oddane do konserwacji przez ZGKiM. Pani Burmistrz wyjaśniła sprawę 

wyburzenia budynku i poinformowała, gmina pozyskała środki na budowę obiektu i został ogłoszony 

przetarg. Zwróciła się do radnego Edwarda Mazura. Powiedziała, że nie wie skąd bierze informacje,  

że powierzchnia remizy będzie mniejsza, bo tymczasem powierzchnia strażnicy będzie znacznie 

większa niż obecnie, więc albo radny jest wprowadzany w błąd, albo tylko robi zamieszanie. Poprosiła 

o merytoryczne rozmowy z pracownikami na komisjach. Pani Burmistrz powiedziała, że gdy obiekt 

zostanie wybudowany zaprasza wszystkich do jego obejrzenia. Podkreśliła, że gmina otrzymała duże 

środki rządowe na cel i nie zamierza z nich rezygnować. Wyjaśniła, że budynek miał być budowany  

na działce, na której znajduje się zabytkowy obiekt wpisany do Gminnej Ewidencji Zabytków, ale 

niestety poprzedni Wojewódzki Konserwator Zabytków stwierdził, że budynek posiada wartości 

historyczne. Dodała, że wstępny kosztorys wykonania remontu tego obiektu opiewał na 8-10 mln zł. 

Pani Burmistrz powiedziała, że początkowo, po rozmowach z mieszkańcami planowano, że powstanie 

jeden budynek, w którym będzie znajdować się świetlica, bawialnia, izba pamięci, siłownia i większa 

remiza. Wyjaśniła, że tego właśnie chciała większość mieszkańców. Zapewniła, że gdy tylko zostaną 

ogłoszone nowe nabory to gmina będzie składać wnioski na pozyskanie środków zewnętrznych. 

Radny Edward Mazur zwrócił się do Pani Burmistrz. Powiedział, że nie wie co w nią wstępuje, kiedy 

on mówi prawdę, bo wówczas wszystko ją boli, a to dlatego, że nic w gminie nie robi. Zapytał, gdzie są 

obiecane ścieżki rowerowe. Wyjaśnił, że rozpoczynając trasę rowerową w Końskich można śmiało ją 

zakończyć dopiero w Łopusznie. Podkreślił, że Pani Burmistrz czuje do niego uraz z niewiadomych 

powodów, bo nigdy jej krzywdy nie zrobił. Radny Edward Mazur wyjaśnił, że mówił o tym, że winda 

w budynku jest potrzebna, a tymczasem Pani Burmistrz mija się z prawdą mówiąc, że radny stwierdził, 

że winda jest niepotrzebna. Poprosił o wyjaśnienie, z jakiego powodu nie ma wykonanego podjazdu. 

Sołtys Lelitkowa Tadeusz Dobrowolski w imieniu mieszkańców podziękował Pani Burmistrz, 

Przewodniczącemu Rady Miejskiej, Wicestaroście Koneckiemu, Panu Posłowi oraz całemu rządowi  

za wszystko, co zostało dotychczas wykonane, m.in. za odciek drogi. Podkreślił, że mieszkańcy 

wszystkich wiosek, nie tylko wsi Lelitków są bardzo zadowoleni, bo nigdy tyle inwestycji nie zostało 

wykonane, ile zrobił obecny rząd dzięki staraniom Pani Burmistrz. W dalszej części wypowiedzi odniósł 

się do jednego z lekarzy pracującego w SP ZOZ Stąporków, który niewłaściwie się zachowuje 

względem pacjentów, a pomimo to pobiera wynagrodzenie. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska podziękowała radnym, sołtysom oraz sołtyskom. 

Powiedziała, że to dzięki współpracy, wzajemnemu zrozumieniu i temu, że na początku kadencji 

wspólnie  opracowano szczegółowy harmonogram inwestycyjny oraz dokonano ustalenia planów  

na kolejne lata udało się tak dużo osiągnąć. Dodała, że najważniejsze są dochody, ale gmina pozyskuje 

także środki zewnętrzne. Pani Burmistrz podkreśliła, że ważni są też życzliwi ludzie wokół. W dalszej 

części wypowiedzi odniosła się do słów Radnego Edwarda Mazura, który  wysyłał  ją na przejażdżkę 

do Łopuszna, a tymczasem kiedy zaczął mówić Sołtys Tadeusz Dobrowolski, to wtedy Radny Edward 

Mazur wyszedł. Wyjaśniła, że radny dlatego nie wie, co jest wykonywane w sołectwach. Dodała,  

że pracownicy często mówią, że to straszne, że niektórzy radni nie potrafią docenić tego, co się dzieje 

w gminie Stąporków, a interesują się na swoich profilach społecznościowych tym, co się dzieje w innych 

gminach, np. w Fałkowie.  

Przewodniczący Jacek Kołodziej podziękował Pani Dyrektor SP ZOZ Jolancie Wróblewskiej - 

Więcek za przybycie na obrady sesji. Dodał, że niestety, radni którzy chcieli, aby Pani Dyrektor została 

zaproszona na obrady, wyszli, ale nie wie z jakiego powodu. Stwierdził, że takie zachowanie mu się nie 

spodobało, ale być może taka jest ich kultura.  

Ad. pkt. 13. Zamknięcie obrad sesji. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej złożył życzenia z okazji dnia dziecka i uwagi na wyczerpanie porządku 

obrad zamknął obrady LIX sesji Rady Miejskiej dziękując wszystkim za udział  

w obradach. 

  
     
Protokołowała:                                             Przewodniczący Rady Miejskiej 

Karolina Rokita                                                          Jacek Kołodziej 

 


